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INTERPELACJA

Realizuj4c mandat radnego, na podstawieat1..24 ust.3 ustawy zdniazdnia 8 marca 1990 r.

o samorz4dzie gminnyrn (Dz. U. z 2023 r. poz. 40, 572, 1463 i 1688) przedkladam nastgpuj4c4

interpelacjg.

W zwi4zku z otrzymaniem pisma mieszkarica miasta Kola z dnia 19.10.2023 r. w sprawie planowanej

inwestycji budowy parkingu przy Przedszkolu Miejskirn Nr 5 w Kole proszg o ustosunkowanie sig

do kwestii poruszonych ww. pi5mie. Pismo mieszkarica z 19.10.2023 r. w zaN4czeniu.
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19.10.2023 r

Do RadY Miejskiej w KoIe

Wniosek
zwiqzany z zamiarem realizacji parkingu - przy przedszkolu nr 5 - jak i

istnieniu 
-niezbgdnej 

potrzeby modyfikacjt( obecnego projektu parkingu )

- kt6ry to projekt w iaOen spos6b nie uwzglgdnia interes6w bezpoSredniego

sqsiedztwa - planowanej realizacji inwestyqji '

Bgd4c prywatnym przedsigbiorc4 funkcjonuj ilcymY Pt:y. nliescie od 11 lat jak

i pilA.6 w zu,i4zr'J|t^ ztym( do naszego Urzgdu miejskiego w'Kole jak i innych

tot atoyctr instytucji - wysokie podatki ) - oczekujg elementarnegg szacunku

polegaj4cego na uwzglgdnieniu interesu mojej firmy - ( dla, kt6rej bezsprzecnie)'

,t t,r-rir. iozrtviqzarrL ko*rnikacyjne w.niniejszym projekcie parkingu ) - sQ

calkowicie niesPrzYjaj4ce .

Zwa1ywszy nafakt , iz Rada miejska inicjuje czgsto w sposob niezwykle

prosty , rrvit, juki latv,ty - (pcze jak4kolwiek kolejnoscia ) - wszelkie dzialania

zwi4zane z umo1liwieniem iealizacjiinwestycji sektora gospodarczego tak jak to

mialo miejsce naprzykladne chociizby firmy Mc Donalds - dla , ktorej nie istnialo

zadne ogrlnicrerL .Luro* e - rwiqzane z zabhowraniein kolejnoSci w oczekiwaniu na

oprr.ori*ie planu zagospodirowania przestizennego - , nie wspominajqc ,i2
piaktycznie wyl1cz;;rie Afa tej firmy opracowywano nowe Studium umozliwiaj4ce

firmie Mc Donalds - posadowienil oibrzymiej reklamy . Nie ttatakze w4tpliwoSci ,

2e szczeg6lnymi *rgtgdr.i datzy Rada miejska - te podmioty golPodarcze, kt6re

i*iar*J s4z duiryir'kapitalem finansowym . Mam tu na mySli d.u]1e firmy i

konsorcja
( ra,kt6rymi stoi czgst o tak:Ze 6ozy kapital zagtaniczny ) .

Mam nadziejq , Za.Radamiejska nie bqdzie traktowa6 odmiennie rodzimych

lokalnych firm - w spos6b ocrywisty je dyskredytujqc - (poprzez

ni*rr*rgtEdnianie istoinyoh dta nich poitzeb - warunkuj4cych ptzetrwanie na tak

bardzoniistabilnym rynku gospodarczym ) '.
Nalezy tatak1eptaf,rlSfie - ,iiwlaSnie lokaine firmy -migdzy innymi takie jak

chociuZby lokalna firmaAndre - , kt6ra wpisala sig trwale w historig naszego

dzisiejszego rynku gospodardzogo ,- Przeidziesi4tki lat funkcjonowania i rozrvoju

caly izasiir*u tatwoizy i wplywa pozytywni. rS naszqrzeczywistosd

iiu prrypomnienia -,iacrynalu -pd z.atradnrania paru.os6b. .Podobnie firma
gurobeef czy firma trans t<oll - 1at< i bardzo wiele innych firm naszego miasta -

zaczynajqcyrhrupocz4tku praktycznie zniczego . Firmy te rorwijaly sig na

t or"ir"ii inigdzyludzkich kontaktow . Jednak naleLy podkreslie ,izlokalni urzgdnicy

jak i nada miejst a byli im bezw4tpienia pomocni i przychylni . '



DziS te lokalne firmy stanowi4 ttiezbEdn4 rdrwnowagg -

dla wpusz czanych do Kola - , ( bez opamigtania j ak i bez iadnej precyzyjnej

ana]izy finansowej ) - ( stru24cej zachowaniu'niezbgdnbj r6wnowagi pomigdzy tzw.

sektorem prywatnym a firmami czy konsorcjdmi zkapitalem zagtanicznym .

Warto tu {akZe po dkreSli e, iZ kapital wypracowywany ptzez lokalne firmy j est

inwestowany lub reinrtestowany w. naszym kraju - i jest to pralttycztie regala -

Natomiast iapitalwypracowywany przezsieci handlowe - niestety jest

wyprowadzany
Dla rnoZliwosci realizacji celow inwestycyjnych dla iltaych
wielkopowierzchniowych obiektow - nie robi Rada miejska iladnego problemu'- z

finansowaniem ze Srodk6w budzetu miejskiego - przebudowy drog , oraz calej

rozbudowy infrastruktury technicznej migdzy innymi takiej jak budowaprzyh}czy

cieplnych , elektrycznych wodoci4gowych itp.

W zwipzktr z czymchyba nie stoi nic na przeszkodzie aby obecny projekt planowanej

realizacjiparkingu - zmodyfikowad i dostosowat go w taki spos6b aby rorwiqzania

komunikacyjne takhe sprzyjaly prywatnej lokalnej firmie z sektora prywatnego -
stanowi4cego tak naprawdg s6l kolskiej ziemi .

Mam nadziijq , Le decyzja Rady miejskiej udowodni wszystkim mieszkafcom

naszego miasta - , iz Rada miejska jest obiektywna w traktowaniu wszystkich

podmiotow gospodarczychnuirego miasta w spos6b sprawiedliwy jak r zgodny z

logik4 - mEqcqtak2e nawzglgdzie zachowanie interesu spolecmego w szerszym

aspekcie tego slowa .

Muszg tak1e wspomnie e , i|pan burmistrz stwierdzil ,2e parking po godzinie

zamknigcia placowki bEdzie parkingiem ogolnodostqpnym -

Dlategouwiglgdni aj1c zanierzenia burmistrza , k16ry chce zmieni6 dotychczasowe

prrrriu"renie parkingu ( po godzinach zantknigcia placowki ) - co nie jest

pozbawione logiki - naleby wyKorzystad wszelkie dostgpne mozliwoSci,

zastosowania optymalnych r ozwiqzafi proj ekthwych sluz4cym ;

rodzicom dowoz4cym i odbieral}cym dzieci do.przedszkola

rozwi4zania - dlamieszkafrc6w posiadaj4cych samochody w centrum miasta -

nie maj4cych , gdzie zaParkowab ?

Rozwipzania prOjektowe dla bezpoSredniego s4siedztwa dla -

, ktorych rozwiqzania komuriikacyjne s4 niezwykle istotn{ spraw4 -

tym 6aldziej , iz zmianaprzeznaczenia i wykorzystywaniaterenu ptzedsrkola_

pir"rinnych mieszkafrcow ( uczestnikow ntchu kolowego ) -wplynie w spos6b

,i.korryrtny na realia mieszkalne , kt6re w obecnym czasie ( wieczorow4

por4 ) nie s4 niczym zakllcane . Szczegllnie w przesttzeniach zprzewagq

zabudowy wielorodzinnej - naleZy planowa6 inwestycj e zniezwyl<Jq

.starannoS ciq (przy zamiarach zmiany przeznaczenia wykorzystywania terenu

odmienni e niz-przewiduje to obecny plan zagospodarowaniaptzestrzennego ) .

Pan burmistrz w obecnym projekcie usun4l cale ogrodzenie wzdlu.h ulicy
Wojciechowskiego . Powoduje to , i2 tro mieszkuhcy bEda musieli byd str62ami

kto wje2dianateren placowki przedszkola, kto zak\ficawieczorny spok6j o



- samochodami czy teL - rozmow ami toczqcymi sig pod oknami ludzi
pragnqcych w godzinach nocnych miei mozliwoSd odpoczynku .

Taki projekt bez ogrodzenia ma charakter miejsca og6lnodostqpnego

dlatego warto aby dostosowad projekt do charakteru pozwaLalqcego
. zabezpieczy A Gr en aktualne.f placowki ( przed latrvym korzystan iem z te go

terenu przezosoby nie z;wiqzane zprzentaczeniem niniejszej placowki ) '

Mam tutak1ena mySli pozostawienie iltniej4ce go ogrodzenia . Natomiast
je1elimialby to by6 parking ogolnodostgpny to-nale?y zadbab o interesy stron
-zbezpo*edniego 

s4siedztrva -uwzglgdniaj4c ichpotrzeby gospodarcze . Jeheli

prq elt mialby byd terene m tzw. otwartym to oczekiw ahbym , aby w4ski

rfroarit m6glby byl zlokalizowany wzdLu?granicy z posesj4 ( w kt6rej

prowadzg dzialalnoSd gospoclarczq) - taki wariant umozliwilby lokalowi
rozw6j
Zwraiam sig z tympismem do pani radnej Ewy Lewickiej algV problematykq

ujEta w niniejszym piSmie - przedstawilaw formie Interpelacji .

flit to radna ,kt6raczgsto udowadnia -,i2 nie jest oderwana od mieszkanc6w

- potrafi4c skutecznie rcprezentowad interesy mieszkafc6w i przedsigbiorc6w

.na forum Rady miejskiej .



PlanowanY Parking

Fakty w sprawie planowanego parkingu
1 - Burmi strz niezfodnie ze ,o,ii*i wlasnlmi {eklaracjami poinformowal mnie ' iaw

sytuacji realizacjiplanowanego projektu parkingu -

, t gag}Og L r*it iie siq do Nicrelnic zki 
;- | u z sugestiami. ewentuatnego

*t l"ti.tti, swych uwag' do tworzonego projektu '
Jednak , gdy doszlo juZ do etapu ir"iry*istego_oplagowywania nowego projektu przez

u*iJ rvii.: i{i ir*pu'u'Jurortawiwaruru - uNiBMoZLIwIoNo mi prowadzenie

irr.Grr.riwiek d;irg, t a te*ut planowanego parkilsu - zparu4 ( do 
'

kt6rej oddelegowat nriie w tej sprawie wlasrib Lurmistr, ) . Dodatkowoburmistrztvyierdzil

- , iit opraco*y**y obecnie proi.m parkingu swyn charakterem nie bgdzie w iaden

spos6b odbiegal od t.go , kt6ry bpruio**y zostal' zabylego burmistrza Stanislawa

Maciaszka
okazalo sig to nieprawd4 - , gdy osobiscie mialem juz okazjE zaznajomid siQ z gotowym

projektem w wydziale architektury
obecny proiekt , r(tLnisig zasadniczo od tego , kt6ry uzyskal pozwolenie na

budowg za bylego burmistrza Maciaszka - wbrew obecnym twierdze.niom burmistrza

Witkowskiego . Zpfrr"**a zostaly calkowiCie nowe - dojScia jak i inne nowe ci4gi

komunikacyjne . r
- , zmieniono szerokoSoi wjazdow i wviazd6w -.,zmieniono specyfikQ.zw_i4zan?t z

miejscami parkingowymi jak i usunigto calkowicie ogrodzenie wzdluz <lrogt

Wojciechowskiego itd.

W rejonie ulicy Wojciechowskiego istniej e rzeczywista potrzeba poprawienia

komunika cii zwi4zinei zbrakiem i niediborem miejsc parkingowy:h ' , ktgrych

mogliby korzystaimieszkancy .W zwiqzkuztymiest jaknajbardziej-uzasadnione

stanowisko burmistrza pr6buj4cego ziealizowat' na bardzo duiym obecnie terenie

p.r.Oirf.ola nr 5 - ( terenie ustug 
-oS*iuty 

) - parkingz rktilrego mogliby korrystad

taki,e mieszkaricY. t
Bez w4tpienia jest to podkre5lam UZASADNIONE - jednal<l:2nale7V to zrealizowa('

zgodnie z prawem iai< i zachowa.niem interesu stron zbezpo1redniego sqsiedztwa '
Aby zreali zowal tozarrietzenie inwestycyjne zgodnie.z prawem , - naleiry

obja6 caly teren obecn"j plac6wki przedszkola Prgc.edurqzmiany aktualnego planu

,uiorpodurowania prrilt r"*ego terenu obecnej plac6wki -a nastqpnie w

opracowyw uny^ iiz"*ry- prii tkti. miej scowego planu zagospodhrowania

przes,,,,enr.ego - "prrewiiriee^part ing wedlug obecnej aory+9#acji . Nastgpnie po

zatwierdzeniu miejscowego planu ,iEorpoaiowania , wydzieli6 g-t*t parkrngu zgodnie

nowym planem ,igorpoi*o*ania iTznaczy(;.go wtenczas liter4 P - typowo jako parking

og6lnodostQpny - it*Or"go mog, ( zgodnie wtenczas juz nowym planem

,igorpoOuro*rniu prrrrirr*ego ) -korzysta1hkZenasi mieszkaficy . 
,

Dodatkowo miasto poprzezwprowadzenie strefy platnego qlrkow-a1ia , cry

abonamentowego postoju po godzinach zamknigcia plac6wki mogloby na tym interesie

jeszcze zarabia(.
Czyli - mieszkaricy mieli by korzyS6 jak i miisto ' ,poprzer'zwigkszenie przychod6w

do budietu miejskiego .


